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Zápis ze 7. jednání Finančního výboru ZMČ Praha 1 konaného dne 11. 7. 2023 

Přítomni: Bc. Giancarlo Lamberti – předseda FV 

  Stanislav Lazar – místopředseda FV 

  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Ing. Marika Mocková – členka FV 

  JUDr. Pavel Marc LL.M. – člen FV  

  Mgr. Michal Vostřez – člen FV  

Ing. Karel Tabery – člen FV 

Ing. Jakub Veselý – člen FV 

Omluveni:         X 

Neomluveni:     X 

Přizvaní:          Tomáš Zbořil – asistent předsedy FV - OMLUVEN 

  Ing. Tomáš Heres – člen Rady MČ Praha 1 pro oblast financí a majetku - OMLUVEN 

Hosté: X  

Zapisovatelka:  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Zahájení jednání:  16:00 

Ukončení jednání: 17:50 

1) Úvod – volba ověřovatele 

Jednání zahájil předseda výboru v 16:00 a konstatoval, že jednání je usnášeníschopné.  

2) Schválení navrženého programu 

Předseda výboru představil členům navržený program a zároveň požádal, aby byl bod č.1 schválen jako 

neveřejný bez přítomnosti veřejnosti. 

Hlasování číslo 70: Schválení navrženého programu 
5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV schvaluje navržený program pro své 6. jednání, včetně zařazení bodu z bodu Různé jako 

řádného bodu a zároveň schvaluje bod č. 12 jako neveřejný bod. 

Hlasování číslo 71: Neveřejný bod č. 1 
5 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO 
FV schvaluje bod č. 1 jako neveřejný. 
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3) Schválení zápisu z 6. jednání 

Předseda se dotázal členů výboru, zda mají připomínky k zápisu. Nikdo k jeho obsahu nic nenamítal. 

 
Hlasování číslo 72: Schválení zápisu z 6. jednání. 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV schvaluje zápis z 6. jednání výboru. 

 

 

4) Volba ověřovatele zápisu 

Předseda výboru navrhl jako ověřovatele Stanislava Lazara a nechal výbor hlasovat. 

Hlasování číslo 73: Volba ověřovatele zápisu 
5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Ověřovatelem byl zvolen Stanislav Lazar. 

 

5) Návrh dohody o mimosoudním vyrovnání v rámci soudního sporu vedeného u 

Obvodního soudu pro Prahu 1 XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

 

Bod byl schválen jako neveřejný pro kohokoliv mimo členy FV. Jednání k tomuto bodu proběhlo 

na základě podnětu JUDr. Marce, který toto jednání inicioval. V diskusi navrhl JUDr. Marc určité 

možnosti, jak k soudnímu sporu přistupovat. Dále se v diskusi vyjádřili všichni členové výboru.  

Hlasování číslo 74: Návrh dohody o mimosoudním vyrovnání v rámci soudního sporu 
vedeného u Obvodního soudu pro Prahu 1 XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Finanční výbor doporučuje RMČ učinit pokus o sjednání smíru ve sporu vedeném na 

základě žaloby insolvenčního správce XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX proti Městské 

části Praha 1 u Obvodního soudu pro Prahu 1 XXXXXXXXXXXXXXXXXX, jehož obsahem 

bude ukončení sporu a vypořádání veškerých nároků žalobce zaplacením finančního 

vyrovnání ze strany MČ Praha 1 ve výši 25.000.000,- Kč včetně právních nákladů, s 

výhradou souhlasu zastupitelstva MČ s dohodou o smíru. 

 

6) Zmapování skutečných fyzických záborů veřejného prostranství v návaznosti na 

novelizaci vyhlášky 5/2011 

 

Předseda výboru informoval členy o proběhlém jednání Zastupitelstva MČ Praha 1, kde byla předložena 

zpráva o činnosti FV a zároveň informoval o úkolech, které vycházejí z přijatého usnesení ZMČ Praha 1 

pod číslem UZ23_0089 ze dne 20.6.2023. V tomto usnesení ukládá ZMČ Praha 1 úkol FV, aby připravil 

návrh k novelizaci vyhlášky 5/2011. Předseda informoval členy, že je nutné, aby došlo k zmapování 

skutečných fyzických záborů, aby byla novelizace co nejpřesnější a nejkomplexnější. Dále předseda 

informoval, že při svém pátrání narazil na předzahrádky, které nejsou vedené v mapě záborů 
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na webových stránkách MČ Praha 1. Taky došlo k ověření v registru smluv, zda konkrétní 

provozovatelé mají schválenou smlouvu s hlavním městem o pronájmu předzahrádky, ale z toho vyšlo, 

že v některých případech tomu tak není. Městská část tak přichází o značnou část příjmů. Následně 

otevřel diskusi, kdy se se svým názorem vyjádřili všichni členové, kde došlo ke vzájemnému souhlasu 

s řešením této problematiky.  

Hlasování číslo 75: Zmapování skutečných fyzických záborů veřejného prostranství v 

návaznosti na novelizaci vyhlášky 5/2011 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

a) FV bere na vědomí usnesení ZMČ P1 UZ23_0089 ze dne 20.6.2023 

b) FV konstatuje, že místní poplatek za zvláštní užívání veřejného prostranství je 

důležitou součástí příjmů MČ P1 

c) FV doporučuje zmapovat skutečné fyzické zábory veřejného prostranství 

d) FV doporučuje předsedovi projednat zmapování skutečných fyzických záborů 

veřejného prostranství 

e) FV doporučuje RMČ vyhlásit program milostivého léta, na jehož základě budou 

odpuštěny sankce provozovatelům nepovolených restauračních předzahrádek a 

předzahrádek, za něž nebyly uhrazeny místní poplatky za zvláštní užívání 

komunikace anebo nájemné, pokud do určitého data se přihlásí k úhradě 

poplatků a nepromlčené poplatky a nájemné uhradí. 

 

7) Analýza smluvního vztahu mezi MČ Praha 1 a Nadací Pražské děti 

 

Předseda výboru na úvod informoval členy o úkolu UZ23_0089 ze dne 20.6.2023 z jednání 

Zastupitelstva. Následně se přihlásil JUDr. Marc, který doplnil pár informací z právního hlediska 

a následně proběhla debata mezi všemi členy výboru. 

Hlasování číslo 76: Analýza smluvního vztahu mezi MČ Praha 1 a Nadací Pražské děti 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

a) FV bere na vědomí usnesení ZMČ P1 UZ23_0089 ze dne 20.6.2023 

b) FV ukládá předsedovi zajistit právní analýzu smlouvy o nájmu nemovitosti 

č. 2015/0595 mezi MČP1 a Nadací Pražské děti. 

 

8) Analýza procesů majetko-právních a výběru pokut s cílem zvýšení příjmů MČ Praha 1 

 

V úvodu předseda představil, že úřad musí jednat jakožto řádný hospodář a tudíž by mělo dojít k analýze 

majetko-právních procesů. Výbor se shodl, že je prostor pro zvýšení efektivity s cílem zvýšení příjmů 

městské části. Aby mohlo vzejít doporučení pro činění konkrétních kroků, musí se stávající stav 

nezávisle zmapovat a vyhodnotit. Zároveň došlo ke vzájemnému souhlasu, že s tím musí proběhnout 

analýza, která by byla zaměřena také na právní oddělení, které působí jako garant, že veškeré operace 

probíhají s maximálním ujištěním v rámci platných právních předpisů. Dále proběhla debata, 

ze které vyplynula usnesení. 
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Hlasování číslo 77: Analýza procesů majetko-právních a výběru pokut s cílem zvýšení 

příjmů MČ Praha 1 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

a) FV doporučuje provést analýzu procesů v oblasti nakládání s majetkem, oblasti 

výběru místních poplatků a oblasti vybírání pokut za parkování, tj. Agend úřadu 

MČP1, které mají zásadní vliv na plnění příjmové strany rozpočtu a plánu 

ekonomické činnosti MČP1. 

b) FV konstatuje, že předmětem je zejména analýza těch odborů a oddělení, které 

podstatným způsobem plní příjmovou stranu rozpočtu a plánu zdaňované 

činnosti, u nichž je vyžadovaná nejvyšší míra efektivity práce za současné právní 

jistoty agend. 

c) FV doporučuje, aby analýza byla zaměřena také na právní oddělení 

 

9) Závěr 

 

Na závěr jednání předseda výboru poděkoval všem členům za jejich účast a ukončil jednání v 17:50. 

 

Příští jednání výboru se bude konat na úřadě MČ Praha 1, v místnosti č. 212 dne 30.8.2023 od 16:00. 

Schválil: Bc. Giancarlo Lamberti, předseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Zapsala: Jolana Braunová, tajemnice FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Ověřil: Stanislav Lazar, místopředseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 


